
Protokół Nr XVI/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 23 marca 2016 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XVI/189/2016 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
                               Raciborza”.
2. XVI/190/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
3. XVI/191/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
4. XVI/192/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
5. XVI/193/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
6. XVI/194/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
7. XVI/195/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
                               Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek
                               i czasopism pedagogiczno – psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki 
                               Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.
8. XVI/196/2016 w sprawie poparcia koncepcji budowy kanału Odra – Dunaj oraz zmiany
                                przeznaczenia zbiornika Racibórz Dolny.
9. XVI/197/2016 w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta
                               Racibórz”.
10. XVI/198/2016 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
                               zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz 
                               na 2016 rok.
11. XVI/199/2016 w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta
                               Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.
12. XVI/200/2016 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie
                               ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2016-2018.
13. XVI/201/2016 w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości zabudowanej,
                               położonej w Raciborzu przy ul. Nowomiejskiej nr 7.
14. XVI/202/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                               zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy
                               ulicy Józefa Rymera i Antoniego Kapuścika.
15. XVI/203/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                               zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie
                               warunków zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy
                               ulicy Piwnej 2-12.
16. XVI/204/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy 
                                i płacy radnej Anny Ronin.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, następujących 
zmian oraz dodatkowych punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej – dodatkowo do pkt 6
 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

2/ Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza” - 
przesunąć pkt 11 na pkt 3,
3/ Uchwała w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Racibórz” - 
przesunąć z pkt 15 na pkt 13
4/  Rozpatrzenie wniosku o  wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy      
i płacy radnej Anny Ronin – nowy punkt.

 Radny Michała Fita zgłosił wniosek  o wycofanie z porządku obrad Uchwały w sprawie 
wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. 
Nowomiejskiej nr 7 z uwagi, że część tej nieruchomości w obecnym planie zagospodarowania 
przestrzennego przewidziana jest pod drogę publiczną – pkt 17. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że inwestycja drogowa w tym miejscu została już 
zrealizowana więc nie ma wątpliwości, że teren ten można uwolnić. 

 Nacz. Wydz. GN przekazała, że działka ta jest w liniach rozgraniczających drogę i plan 
dopuszcza rozbudowę i przebudowę zlokalizowanych tam obiektów. Podobnie też było z ul. 
Starowiejską. 

 Przew. RM poddał pod głosowanie wniosek radnego Michała Fity aby wycofać z porządku 
obrad Uchwałę w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości zabudowanej, położonej 
w Raciborzu przy ul. Nowomiejskiej nr 7 – pkt 17.    

Rada przy 20 głosujących radnych, 5 głosami za, 11 przeciw i 4 wstrzymujących się odrzuciła 
powyższy wniosek.
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 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie ostateczny porządek obrad:
Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.
4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
5. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu za 2015 rok.
6. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta Racibórz za 

rok 2015.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (DPS).
10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (DP 3543S).
11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Śląskiego z 

przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek i czasopism pedagogiczno – 
psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie poparcia koncepcji budowy kanału Odra – Dunaj oraz zmiany 
przeznaczenia zbiornika Racibórz Dolny.

13. Uchwała w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Racibórz”. 
14. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2016 rok.
15. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.
16. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia 

niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2016-2018.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości zabudowanej, położonej w 

Raciborzu przy ul. Nowomiejskiej nr 7.
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Józefa Rymera i Antoniego 
Kapuścika.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Piwnej 2-12.

20. Rozpatrzenie wniosku o  wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy          
i płacy radnej Anny Ronin.

21. Interpelacje, zapytania i wnioski.
22. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
Protokół Nr XV/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 24 lutego 2016 r. 

Ad 3. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

 Przew. RM Henryk Mainusz odczytał treść przedmiotowej uchwały.
 Radny Andrzej Rosół bazując na treści uzasadnienia do uchwały przybliżył osobę laureata Pana 

Pawła Kowola.
 Radny Michał Fita podziękował przygotowującym wniosek i uchwałę oraz poprosił o przyjęcie 
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jej przez aklamację.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/189/2016 stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Przew. RM Henryk Mainusz wraz z Prezydentem Miasta Mirosławem Lenkiem pogratulowali 

laureatowi otrzymanego tytułu oraz wręczyli medal i pamiątkowa Uchwałę Rady Miasta.

Ad 4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 5 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 6 do protokołu. 

Ad 5. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu za 2015 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS na swym posiedzeniu szczegółowo 
analizowała przedmiotowe sprawozdanie, niemniej nie głosując go. 

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że dyskusja w tym temacie odbyła się już na posiedzeniu 
Komisji OKSRiOS.  

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy 
punkt obrad. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu za 
2015 rok stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 6. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta
          Racibórz za rok 2015.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS na swym posiedzeniu szczegółowo 
przeanalizowała przedmiotowe sprawozdanie i nie wniosła uwag, niemniej nie głosując go. 

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy 
punkt obrad. Sprawozdanie  z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie 
Miasta Racibórz za rok 2015 stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz uchwała w sprawie zmiany
           wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta wraz z jej autopoprawką. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
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przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.
 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok. wraz z 
jej autopoprawką - zał. Nr 9 -10 .

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr XVI/190/2016 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/191/2016 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/192/2016 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (DPS).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwalę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/193/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu 
            (DP 3543S).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/194/2016 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
            Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek i czasopism
            pedagogiczno – psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej 
            w Rybniku Filia w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/195/2016 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.
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Ad 12. Uchwała w sprawie poparcia koncepcji budowy kanału Odra – Dunaj oraz zmiany
            przeznaczenia zbiornika Racibórz Dolny.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej wraz z intencją autopoprawki zgłoszonej przez Prezydenta Miasta. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały, a tylko zapoznała się z jej treścią i propozycją autopoprawki.

 Radny Michał Fita przekazał, że jest to dobry kierunek. Dodał, że sejmik województwa 
Śląskiego także wyraził poparcie dla modernizacji odrzańskiej drogi wodnej.    

 Poseł na Sejm RP Krzysztof Sitarski przekazał, że pierwszy raz pełni funkcję posła. Dodał, że w
okręgu 30 zajął się m.in. sprawami górnictwa oraz energii. Wskazał, że w swoich interpelacjach
i zapytaniach poselskich porusza również sprawy dotyczące lokalnych samorządów. W kwestii 
żeglowności Odry przekazał, że w niedługim czasie posłowie klubu jego ugrupowania będą 
oceniać racjonalność wykorzystania dróg wodnych i gospodarki wodnej w rejonie Raciborza, 
biorąc pod uwagę możliwość jakichkolwiek ruchów przy prowadzonej inwestycji oraz kwestie 
bezpieczeństwa mieszkańców Raciborza i okolic.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał,że do rąk radnych trafiła dzisiaj autopoprawka tej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima odnosząc się do poruszanego przez posła tematu energetycznego zapytał czy
w tym mieści się również energetyka wiatrowa, a szczególnie kwestia planów rozmieszczenia 
wokół Raciborza  kilkudziesięciu wiatraków. Dodatkowo zapytał czy posłowi jest też znana 
sprawa nowego gazociągu o śr. 1 m, który ma również przechodzić przez Racibórz. Wskazał 
jednocześnie, że wiele decyzji dotyczących bezpieczeństwa mieszkańców zapada poza 
granicami miast i gmin.

 Poseł na Sejm RP Krzysztof Sitarski przekazał, że odnawialne źródła energii, w tym i wiatraki 
są mocno dotowane.  Dodał, że ze swojej strony będzie zabiegał o wyrównywanie szans w tej 
materii. Wskazał jednocześnie, że newralgicznym punktem jest odległość samych wiatraków od
zabudowy, która w nowej ustawie liczona jest od wysokości wiatraka. Uznał, że widzi szansę 
aby na komisji sejmowej podejść do tego tematu w sposób zdroworozsądkowy. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że ustawa akcentuje urządzenia, a pomija sprawę gruntów, tak więc
wiatraki są budowane na ziemiach  I i II klasy, które później ulegają degradacji. 

 Poseł na Sejm RP Krzysztof  Sitarski uznał, że jest za tym aby zaniechać tak mocnego 
dotowania, bo to jego zdaniem rozwiąże ten problem.

 Radny Piotr Klima zapytał jaka jest szansa na zmniejszenie wysokości tych dotacji. 
 Poseł na Sejm RP Krzysztof Sitarski przekazał, że szczegółowych odpowiedzi radnemu udzieli 

na piśmie. 
 Radny Piotr Klima wskazał, że przede wszystkim chodzi o bezpieczną odległość od wiatraków.
 Radny Leszek Szczasny zwrócił uwagę na późne przekazanie treści autopoprawki. 
 Radny Michał Woś wskazał, że dodane akapity zostały niejako powtórzone, bo podobną treść 

zawiera ostatni akapit.             
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki – zał. Nr 17 – 
18.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/196/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Racibórz”.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. 
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 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka odnosząc się do użytego w materiale wskaźnika (prosty okres zwrotu 
inwestycji) zapytał czy nie można było zastosować innego wskaźnika, który by lepiej obrazował
zwrot ponoszonych nakładów. Po drugie wskazując na dużą szkodliwość transportu drogowego 
przekazał, że w programie wpisano jedynie zadania na drogach gminnych, a pominięto 
obwodnicę i drogę szybkiego ruchu.  

 Pan Arkadiusz Osicki reprezentujący firmę Nowa Energia Doradcy Energetyczni przekazał, że 
prosty okres zwrotu inwestycji jest najprostszym wskaźnikiem ekonomicznym oceniającym 
opłacalność inwestycji. Dodał, że ogólnie inwestycje w energetyce są nieopłacalne albo słabo 
opłacalne. Wskazał, że długie czasy zwrotu nie są niczym nadzwyczajnym, a przy inwestycjach 
w transporcie miejskim priorytetem nie będzie efektywność energetyczna ale zmniejszenie 
emisji zanieczyszczeń. Następnie wskazując na zasoby mieszkaniowe MZB przekazał, że 
zastąpienie paliwa stałego, paliwem gazowym czy podłączeniem do sieci ciepłowniczej będzie 
kosztowne i dopiero zastosowanie głębokiej termomodernizacji budynków pozwoli na 
oszczędności. Dodał, że taka termomodernizacja zacznie się więc zwracać dopiero po 20 latach.
W zakresie dróg przekazał, że uwzględniono w materiale te które są w gestii miasta, a 
wspomniana przez radnego droga jest uwzględniana w naturalnym rozwoju miasta. 

 Radny Zbigniew Sokolik odnosząc się do informacji, że 77% budynków w mieście pochodzi 
sprzed II wojny światowej, a jedynie 18 % budynków czerpie energię z sieci ciepłowniczej oraz 
że 35% zanieczyszczeń pochodzi właśnie ze spalania węgla w tych starych zasobach zapytał 
czy jedynym wyjściem będzie termomodernizacja tego zasobu.

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że liczba budynków nie odzwierciedla powierzchni użytkowej 
tych budynków. Dodał, że po wojnie budowane budynki to w większości 
wielkopowierzchniowe budynki mieszkaniowe, które są podłączone do sieci ciepłowniczej. 
Wskazał również, że na dużą liczbę budynków wpływa liczba budynków jednorodzinnych, 
których podłączanie do sieci ciepłowniczej jest niedogodne, bo wiąże się to z dużymi stratami 
ciepła. Dodał, że dla tego budownictwa są więc skierowane programy ograniczenia niskiej 
emisji, w tym też program termomodernizacji. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że w planie znalazł zapisy o komunikacji miejskiej, brak 
natomiast informacji o autobusach PKS i samochodach ciężarowych przejeżdżających przez 
miasto.  

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że w bilansie uwzględnia się transport, niemniej to właściciel 
ma prawo wypowiedzieć się na temat planów modernizacyjnych, najwyraźniej takiej informacji 
od właściciela PKS nie otrzymano. W zakresie transportu przekazał, że na wielkość 
zanieczyszczeń ma wpływ długość dróg na danym terenie i są gminy w których więcej 
zanieczyszczeń jest generowana przez transport tranzytowy niż przez samych mieszkańców. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że w materiale jest mowa o stacjach pomiarowych 
zanieczyszczeń zlokalizowanych w Rybniku i Wodzisławiu Śląskim oraz o stacji przy ul 
Broniewskiego w Raciborzu. Zapytał dlaczego ta ostatnia została zlikwidowana. 

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że nie wszystkie stacje zlokalizowane na terenie gmin wchodzą
w Śląski System Monitoringu. Stąd też w opracowaniu powołuje się na sprawdzone wyniki.

 Radny Leszek Szczasny wskazał, że miasto na chwilę obecną nie posiada żadnej stacji i ostatnio
Raciborski Alarm Smogowy wypożyczył na krótki okres stację mobilną. Dodał, że wykonane 
badania są dość dramatyczne, niemniej uznał, że mieszkańcom takie informacje się należą. 
Dodał, że władze miasta powinny pomyśleć o stałej stacji pomiarowej. Dalej wskazał, że z 
przedstawionych wyliczeń wynika , że w okresie 4 lat miasto ograniczy ilość zanieczyszczeń 
zaledwie o 4%. 

 Nacz. Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że stacja przy ul. Broniewskiego w 
Raciborzu Studziennej była i jest nadal, jednakże stacja ta nie spełnia warunków aby ją wpiąć 
do systemu monitoringu. Następnie odnosząc się do pomiarów dokonywanych w ramach 
Raciborskiego Alarmu Smogowego przekazała, że miejsca wybierane do pomiarów nie 
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spełniają warunków. Wskazała, że wyniki te działają jedynie na wyobraźnię mieszkańców 
dlatego też urząd miasta ich nie kwestionuje, niemniej nie można powiedzieć, że są to badania 
obiektywne. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że stacja pomiarowa to na pewno dobra rzecz, 
niemniej uruchomienie jej w naszym mieście nie jest proste, a IMGW argumentuje, że warunki 
w Raciborzu nie odbiegają od tych mierzonych w Rybniku czy Wodzisławiu Śl.

 Radny Leszek Szczasny wskazał, że Racibórz położony jest w niecce stąd też wyniki mogą 
wypadać nawet i gorzej.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że Racibórz leży w Bramie Morawskiej co też może 
mieć wpływ na pomiary.  

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że w planie gospodarki niskoemisyjnej chodzi o to aby 
gospodarka lokalna czy też krajowa była jak najbardziej dynamiczna, natomiast rozwój tej 
gospodarki nie powinien być obciążony emisją dwutlenku węgla i zwiększonym zużyciem 
energii. Uznał, że sukcesem jest więc to, rozwoju gospodarki nie pociąga za sobą zwiększenia 
emisji, a obniżenie emisji będzie dodatkową korzyścią. Dodał, że nie wszystkim gminom w 
planie gospodarki nieskoemisyjnej udaje się wykazać efekt w postaci zmniejszenia emisji, w 
Raciborzu to się udało. Na koniec podkreślił że dwutlenek węgla to nie jest niska emisja.   

 Poseł na Sejm RP Krzysztof Sitarski przekazał, że niska emisja to przede wszystkim tlenek 
węgla, tlenki siarki i azotu, oraz pyły zawieszone. Dalej podkreślił, że lokalizacja stacji 
pomiarowej jest bardzo istotna dla wyników, zaś jej uruchomienie nie jest łatwe i tanie. Dalej 
wskazał, że duże zakłady huty czy elektrociepłownie są wyposażane w filtry, natomiast 
najwięcej zanieczyszczeń wydostaje się starych pieców opalanych marnym jakościowo 
paliwem. Na koniec wskazał, że koszty wdrożenia tego planu będą zapewne duże ale koszty 
leczenia mieszkańców z różnego rodzaju chorób układu oddechowego jeszcze większe.     

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że należy rozróżnić gospodarkę niskoemisyjną od niskiej 
emisji. Dodał, że miasto od kilkunastu już lat prowadzi program ograniczenie niskiej emisji.  

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że ma tego świadomość, niemniej działanie to są ze sobą 
bardzo skorelowane.                                   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/197/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
            bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2016 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Andrzej Rosół przekazał, że zastanawia się czy chipowanie psów ma jakikolwiek sens. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że jest to obowiązek ale to właściciel 

decyduje czy pies będzie znakowany czy chipowany. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVI/198/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta
            Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.
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 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę na zapis ze str. 154 o 3 instalacjach fotowoltanicznych 
prosząc jednocześnie o szczegóły. Następnie wskazał na niekorzystnych dane w zakresie stężeń 
pyłu zawieszonego PM 10 i PM 2,5 oraz stężeń benzo(α)pirenu i zapytał czy bez własnej stacji 
miasto będzie wstanie wykazać ograniczenia emisji.     

 Pan Arkadiusz Osicki reprezentujący firmę Nowa Energia Doradcy Energetyczni przekazał, że 
dane na temat pozwoleń dla ogniw fotowoltanicznych pochodzą od operatora dystrybucyjnego 
prąd i do końca nie wiadomo czy one powstaną. W zakresie map zanieczyszczeń przekazał, że 
niestety mapy te dla śląska ale i dla całego kraju wyglądają  nieciekawie. Dodał, że program 
opracowany dla Śląska w tym i Powiatu Raciborskiego pokazuje, że te zanieczyszczenia nie 
powstają tylko tutaj i nawet gdy gmina o 100% ograniczy liczbę zanieczyszczeń to nie znaczy , 
że zanieczyszczeń tych nie będzie. Dodał, że droga do poprawy sytuacji leży głównie w 
lokalnych programach ograniczenia niskiej emisji. Uznał, że brak stacji nie jest problemem, bo 
problemem jest emisja pyłu, zwłaszcza w dużych aglomeracjach.          

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest do bardzo trudna materia, dlatego też Sejmik 
Województwa Ślaskiego bardzo długo już pracuje nad przygotowaniem odpowiednich 
wymogów i ograniczeń.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/199/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie
            ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2016-2018.
 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 23 i 24.
Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVI/200/2016 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości zabudowanej,
             położonej w Raciborzu przy ul. Nowomiejskiej nr 7.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały z uwagi na planowaną wizje lokalną.. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica zaproponował aby teren ten sprzedać na zasadach rynkowych 
 Radny Michał Fita zapytał czy ta nieruchomość posiada operat szacunkowy.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że najpierw musi być uchwałą o zbyciu, a dopiero 

później określa się wartość nieruchomości. 
 Radny Michał Fita przekazał, że podtrzymuje swoje zdanie z komisji o tym, że tego rodzaju 

działalność w tym miejscu nie będzie właściwa. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że w uzasadnieniu podano wnioskujący podmiot, 
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niemniej procedura zbycia tej nieruchomości zostanie przygotowana pod przetarg 
nieograniczony na zasadach rynkowych.  

 Radny Michał Fita przekazał, że jest jak najbardziej za wspieraniem tego typu działalności, 
niemniej to miejsce nie jest do tego odpowiednie.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że będzie rozmawiał z tym stowarzyszeniem i 
ewentualnie sugerował inne nieruchomości. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy teren ten zostanie zbyty w przetargu nieograniczonym.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że taka jest deklaracja Prezydenta Miasta. 
 Radny Piotr Klima wskazał, że teren ten może uatrakcyjni terem po byłym Polmosie.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto nie ma potrzeb w zakresie 

zagospodarowania tej nieruchomości, więc stoi ona już kilka lat. Dalej wskazał, że są to działki 
odrębne i po obu stronach drogi.   

 Radny Michał Woś zapytał co wtedy gdy nie znajdzie się podmiot w przetargu 
nieograniczonym, czy ta nieruchomość zostanie sprzedana stowarzyszeniu na zasadach 
preferencyjnych.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wspólnie określono, że zbycie ma nastąpić na 
zasadach rynkowych i tylko tak będzie nieruchomość zbyta.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVI/201/2016 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

 Radny Michał Fita zapytała czy w tym wypadku nie powinno zostać zmienione brzmienie 
uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że nadzór prawny Wojewody Śląskiego uchyla 
uchwały w których organ uchwałodawczy określa sposób zbycia, dlatego też zostanie to 
określone przez organ wykonawczy w zadeklarowany na sesji sposób. 

 Radny Michał Fita wskazał na następną uchwałę z odstąpieniem od przetargowego trybu.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym wypadku chodzi o dzierżawę 

nieruchomości.  

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Józefa Rymera 
            i Antoniego Kapuścika.
 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVI/202/2016 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
            zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Piwnej 2-12.
 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVI/203/2016 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.
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 Radny Paweł Rycka zgłosił wniosek o przerwę. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 15 minut przerwy.
Rada przy 22 głosujących radnych, 15 głosami za, 3 przeciw i 4 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższy wniosek. Przerwa od godz. 1530 do 1545. 

Ad 20. Rozpatrzenie wniosku o  wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki       
            pracy i płacy radnej Anny Ronin.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że radnym rozdano do zapoznania się projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody /  nie  wyrażenia zgody na wypowiedzenie  zmieniające  warunki
pracy i płacy radnej Anny Ronin – zał. Nr 29, a następnie poprosił aby Przew. Komisji doraźnej
przedstawiła sprawozdanie z prac komisji.

 Radna Anna Szukalska Przew. Komisji doraźnej dla zbadania wniosku o wyrażenie zgody na
wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy radnej Anny Ronin odczytała sprawozdanie z
działalności komisji stanowiące zał. Nr 30 do protokołu.

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że tematem przedmiotowej uchwały jest w ramach
art.  25  ust.  2  ustawy  o  samorządzie  gminnym  podjęcie  decyzji  o  wyrażeniu  zgody  na
rozwiązanie stosunku pracy lub też podjęcie decyzji odmawiającej. Dodał, że z ustaleń komisji
doraźnej wynika, że komisja nie dopatrzyła się okoliczności, które uzasadniały by obligatoryjną
odmowę  wyrażenia zgody ze względu na okoliczności związane z wykonywaniem mandatu
radnego. Dlatego też zgodnie z projektem uchwały decyzje wpisano, że albo wyraża się zgodę
albo  nie  wyraża  się  zgody,  przy czym każdą  z  przyjętych z  wersji  Rada powinna dosyć
szczegółowo uzasadnić. 

 Radny Marek  Rapnicki  przekazał,  że  martwi  go  to,  że  tak  liczna  komisja  z  jednej  strony
wypracowała  wniosek,  że  nie  ma  znamion  mobbingu  politycznego  w  tej  próbie  zmiany
stosunku  pracy  i  płacy,  z  drugiej  zaś  strony  w  pozostałej  części  sprawozdania  dezawuuje
wyniki tego głosowania. Uznał, że protokół ten sam sobie przeczy więc komisja niestety nie do
końca pomogła.    

 Radna Anna Szukalska przekazała, że nie rozumie gdzie ta sprzeczność. Dalej przekazała, że to
jej głos przeważył o przyjętym przez komisję wniosku i dodała, że interpretując zapis art. 25 ust
2 ustawy o samorządzie gminnym nie postawiła równości pomiędzy działalnością polityczną a
sprawowaniem mandatu radnego. Dalej przekazała, że w jej odczuciu pracodawca kierował się
chęcią zmiany struktury organizacyjnej, co wynikało z dodatkowego projektu na który mają
zostać przyznane środki finansowe oraz konflikt personalny istniejący w redakcji. W zakresie
konfliktu pracowniczego przekazała, że z uzyskanych informacji wynika, że jego podłożem są
pewne  okoliczności   związane  z  formą  organizacji  pracy.  Dalej  wskazała,  że  zarówno
wnioskodawcy jak i pracownicy mają problem z pewnymi zachowaniami nieetycznymi i mają
problem z działalnością radnej Anny Ronin. Dodała, że najprawdopodobniej była zgoda DFK na
kandydowania  radnej  Anny  Ronin  w  wyborach  prezydenta  miasta  i  w  wyborach
parlamentarnych.  Natomiast  najprawdopodobniej  problem  zaczął  się  później  i  dotyczy  tej
działalności związanej z samorządem. Dalej wskazała, że jeżeli rada stwierdziłaby przesłankę z
art. 25 ust. 2 to była by zobowiązana do nie wyrażenia zgody. Natomiast to nie oznacza to, że
nie stwierdzając przesłanki automatycznie ma wyrazić zgodę. W tym przypadku radni powinni
ocenić  zarówno  interes  pracodawcy  jak  i  interes  radnego.  Następnie  wskazała,  że
wnioskodawcy  nie  wymienili  problemu  natury  ekonomicznej  dla  wprowadzenia  zmian,  co
więcej argumentowali, że zmiany te i tak wprowadzą.  Następnie przekazała, że dla niej główną
przesłanką za nie wyrażeniem zgody jest to, że nie zostały sprecyzowane dokładnie warunki
pracy i płacy. Według niej aby wypowiedzenie to było skuteczne pracodawca musi przedstawić
te nowe warunki.                

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że radnym proponuje się dalsze poszukiwanie rady natomiast
Rada zleciła to komisji i teraz radni chcą zdać się na werdykt komisji, który z każdy zdaniem
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jest coraz to mniej jasny.   
 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  stanowisko  wyrażone  przez  przew.  komisji

doraźnej  jest  jasne.  Dodała,  że  również  uważa,  że  przesłanki  pracodawcy  powinny  być
doprecyzowane. Uznała, że bez konkretów będzie to ewidentne działanie po to tylko by zwolnić
radną, będzie więc głosować przeciw.    

 Radny Michał Woś przekazał, że jest o poglądach wolnorynkowych i nie godzi się w ingerencję
państwo w umowny stosunek pracy, jednocześnie kierując się zasadą praworządności i skoro
ustawa przewiduje przesłankę w postaci wykonywania mandatu radnego to jego rozumienie tej
przesłanki jest najwęższe jak tylko się da. Uznał, że po wnikliwym przeczytaniu sprawozdań
komisji tej  przesłanki również nie znajduje w związku z czym niewyrażenie zgody było by
poprawne. Jednocześnie kierując się dalej zasadą praworządności uznał, że sam wniosek DFK
został zupełnie źle postawiony, dlatego też nie będzie popierał tego abstrakcyjnego wniosku.
Uznał,  że  spełniłoby  to  wypowiedzenie  warunków  i  przedstawienie  nowych,  a  takich  jak
wynika z materiałów komisji wnioskodawcy dokładnie nie przedstawili.         

 Radna  Anna  Szukalska  wskazała,  że  jedyną  pewną  rzeczą  jest  to,  że  radna  Anna  Ronin
przestałaby być kierownikiem, natomiast dalszych szczegółów co do płacy nie podano. Dalej
uznała, że radni, którzy będą wyrażać zgodę powinni zdefiniować z jakiego powodu. 

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że w takim wypadku należy zrobić coś z tą uchwałą. 
 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  uchwała  powstała  dzisiaj  na  bazie  stanowiska

komisji.
 Radca Prawny Maciej Markowicz odnosząc się wymogów formalnych wniosku pracodawcy

przekazał, że art. 25 ust. 2 nakazuje pracodawcy jedynie wystąpić z uprzednim wnioskiem o
wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy, nie wskazując jaką treść czy zawartość ma
mieć ten wniosek. Uznał więc, że wniosek ten jest zgodny z art. 25 ust. 2 ustawy.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał,  że  uczestniczył  w obradach komisji  i  jego zdaniem
pracodawca wyraził się dość precyzyjnie, wskazując, że przy nie wyrażeniu zgody radna Anna
Ronin pozostanie kierownikiem bez podległej załogi. Dodał, że problem urósł w samym zespole
pracowniczym, gdyż 3 z 5 osób postanowiło zrezygnować z pracy dając sygnał pracodawcy, co
dla pracodawcy było zaskoczeniem, że w tym zespole dzieje  się coś niedobrego.  Dodał,  że
propozycja pracodawcy ma dotyczyć wszystkich pracowników w redakcji i pracodawca chce
wypracować nowy model zatrudnienia z całą grupą.   

 Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  nie  rozumie  sformułowania,  że  można  z  kogoś  uczynić
kierownika bez załogi. Uznał taką sytuacje za dziwną i wbrew kodeksowi.  

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  takie  były  słowa  pracodawcy  wyrażone  przed
komisją. 

 Radny  Leon  Fiołka  uznał,  że  według  niego  i  grupy  radnych  kodeksowe  sprawy  zostały
zachwiane. Dodał, że po pierwsze we wniosku powinno być wyraźnie określone na czym to ma
polegać. Po drugie wskazał, że na pytanie o jakiekolwiek upomnienia czy nagany pracodawca
odpowiadał, że ich nie było. Po trzecie to radna Anna Ronin została wytypowana jako kandydat
na  posła  RP.  Uznał,  że  dla  niego  są  to  okoliczności  wskazujące,  że  to  nie  tylko  kwestia
współpracy między ludźmi.  

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że definicja kodeksowa wypowiedzenia warunków
pracy i płacy nie stanowi, że wypowiedzenie musi dotyczyć łącznie warunków pracy i płacy,
może dotyczyć albo pracy albo płacy. Dodał, że z samego zamiaru wypowiedzenie nie można
wnioskować czy ono będzie dotyczyło również wynagrodzenia.    

 Radny Leon Fiołka przytoczył zdanie z wniosku wskazujące, że będzie wiązało się to ze zmianą
wynagrodzenia zasadniczego. 

 Radna  Anna  Szukalska  przekazała,  że  projekt  uchwały  zawiera  miejsce  na  dodatkowe
argumenty podniesione przez radnych oprócz tej  przesłanki,  w związku z tym potrzeba aby
podać te argumenty, w szczególności w przypadku wyrażenia zgody.

 Radna Anna Ronin odnosząc się krótko do przedmiotowej sprawy przekazała,  że można się
sprzeczać  co  oznacza  wykonywanie  mandatu  radnego,  a  co  to  jest  działalność  polityczna.
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Osobiście uznała, że są to kwestie ze sobą powiązane. Dalej wskazując na fakty z protokołów
komisji przekazała, ze są dowody na związek nagłego wypowiedzenia warunków pracy i płacy
z jej  działalnością  polityczną.  Między innymi chodzi  o komentarz p.  Waldemara Świerczka
przedłożony komisji,  który pokazał  się  już  po  wniosku do rady.  Po drugie  są  to  rozmowy
prowadzone na zebraniu prezydium. Kolejną kwestią jest konflikt trwający od dwóch lat co
potwierdzili pracownicy czyli od 2014 roku., kiedy to prowadzona była kampania wyborcza.
Dalej  przytoczyła  inną  wypowiedź  z  protokołów  że  „nieetyczne  jest  to  aby  polityk  był
dziennikarzem”.  Dalej  wskazała,  że  ta  nagła  reorganizacja  struktur  odbywa  się  w  trakcie
kampanii  referendalnej  i  to  bez  udziału  kierownika,  który od  18 lat  budował   tą  redakcję.
Dodała,  że  generalnie  tylko  dwie  osoby nie  chcą  dalej  pracować,  a  redakcja  liczy 6  osób.
Produkowane  są  zaś  trzy  audycje,  z  czego  dwie  przygotowuje  osobiście.  Poprosiła  więc  o
obiektywizm.        

 Radny  Marek  Rapnicki  przekazał,  że  jako  przew.  ówczesnego  komitetu  obywatelskiego
rozpoczął dobre kontakty z DFK zapraszając 3 osoby na listy wyborcze. Następnie za czasów
Prezydenta Miasta Jana Kuligi wnioskował o restytucje pomnika Josepha von Eichendorffa na
ul.  Mickiewicza.  Uznał,  że  wtedy zaczęły się  dobre  stosunki  DFK z  miastem.  Dlatego też
uznaje, że DKF jest wiarygodnym elementem życia społeczno – politycznego w tym mieście.  

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że komisja pracowała i każdy mógł się tam zgłosić. Dodał,
że za każdym razem były to 5 godzinne spotkania.  Wskazał,  że  z  wniosku wypływają trzy
fundamentalne  punkty:  1)  wnioskujący  przełożeni  stwierdzili,  że  nie  maja  żadnych
merytorycznych uwag do pracy radnej Anny Ronin; 2) wnioskujący na ten moment nie znają
sposobu reorganizacji tej organizacji; 3) trudno też uwierzyć w obiektywizm osoby podpisanej
pod  wnioskiem,  gdy  staruje  z  list  wyborczych  Razem  dla  Ziemi  Raciborskiej,  komitetu
opozycyjnego do radnej Anny Ronin.  

 Radny Andrzej Rosół przekazał, że kilkanaście lat temu był w trochę podobnej sytuacji.  Dodał,
że sprawę oddał do sądu, którą wygrał, niemniej nie wyobrażał sobie powrotu na to kierownicze
stanowisko. Zapytał więc czy radna pozostając albo kierownikiem albo dziennikarzem będzie
wstanie dalej współpracować z tymi pracownikami.     

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że na to pytanie radna nie musi odpowiadać.   
 Radny Andrzej Rosół przekazał, że nie oczekuje publicznej odpowiedzi.  
 Radna Anna Szukalska przekazała, że w tej całej sytuacji zabrakło dobrej woli z dwóch stron

oraz przedstawienia konkretnych nowych warunków. 
 Radca Prawny Maciej Markowicz dla porządku prawnego przytoczył treść art. 25a ustawy o

samorządzie gminny, który mówi, że radny  nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w
komisji, jeżeli dotyczy ona jego interesu prawnego. Radna Anna Ronin opuściła salę orad.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie uchwalę w sprawie wyrażenia zgody / nie
wyrażenia  zgody na wypowiedzenie  zmieniające  warunki  pracy i  płacy radnej  Anny Ronin
informując, że wynik głosowania rozstrzygnie o podjętej wersji.

Rada przy 21 głosujących radnych, 11 głosami za, 8 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy
radnej Anny Ronin. Uchwała Nr XVI/204/2016 stanowi zał. Nr 31 do protokołu. 

Ad 21. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Marcin Fica zgłosił formalny wniosek aby w dniu dzisiejszym radni swoje interpelacje 
złożyli na piśmie bądź dostarczyli je w najbliższych dniach do Biura Rady Miasta.

 Radny Michał Woś uznał, że wniosek taki to tak naprawdę zmiana porządku obrad. Poprosił 
więc o opinię radcy prawnego.   

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że przygotował się do wygłoszenie ustnej interpelacji.  
 Radny Andrzej Rosół zaprosił radnych na Koncert Wielkanocny w dniu 3 kwietnia br. o godz. 

18:00, który odbędzie się w Kościele Św. Mikołaja. 
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk  zaprosił radnych na Wielkanocną Procesję Konną do Sudoła
w dniu 28 marca br.

 Radca Prawny Maciej Markowicz odnosząc się do zapisy  § 35 ust.  4 Statutu Miasta,  który
mówi,  że  interpelacje  składa  się  w  formie  ustnej  na  sesji  lub  pisemnej  na  ręce
Przewodniczącego Rady  uznał,  że  to  Rada wybiera formę interpelacji  i  nie  następuje tutaj
zmiana porządku obrad ani wykreślenie tego punktu z porządku. 

 Radny Michał Woś wskazał, że w tym przepisie jest spójnik „lub” więc Rada tak naprawdę nie
ma tutaj uprawnienia, bo to każdy radny wybiera formę złożenie interpelacji.  

 Radca Prawny Marcin Markowicz przyznał, że istnieje dowolność w zakresie formy złożenia
interpelacji  wskazał  również,  że  w porządku posiedzenia  ta  forma  nie  jest  wskazana,  więc
ostateczna decyzja zależy od Rady.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek aby na dzisiejszej sesji
radni swoje interpelacje złożyli na piśmie.

Rada przy 22 głosujących radnych, 11 głosami za, 10 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższy wniosek.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że radni są na sesji po to aby pracować i zgłaszać

interpelacje.  
 Radny Michał Woś  przekazał, że przegłosowany wniosek dotyczył tylko interpelacji, a punkt

porządku obrad  mówi o interpelacjach,  zapytaniach  i  wnioskach.  Radni  mogą więc  zgłosić
zapytani i wnioski ustnie, a  inna tego interpretacja będzie ograniczeniem wolności radnego. 

 Radny  Leszek  Szczasny  przekazał,  że  chce  przedstawić  radnym,  prezydentowi  oraz
mieszkańcom ważną informacje na temat interpelacji z miesiąca stycznia. Uznał, że sprawa jest
skandaliczna i nie można z nią czekać.

 Radny Marek Rapnicki uznał, że wniosek radnego Marcina Ficy był najgorszy z możliwych.
Dodał,  że w tą „wielka środę” należało wysłuchać się, a nie przegłosowywać taki wniosek,
dając tylko impuls do uznania, że Rada nie chce czegoś słuchać. Przekazał również, że głosował
przeciwko temu wnioskowi i chce dalej słuchać.   

 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił aby radny Leszek Szczasny przedstawił swoją sprawę. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że w dniu dzisiejszym do swojej interpelacji specjalnie zaprosił

mieszkankę Raciborza, która jak okazuje się będzie musiała przyjść za miesiąc.
 Radny Leszek Szczasny próbował odtworzyć prezentację ale nie udało się odtworzyć dźwięku,

uznał więc, że technicznie sprzęt na sali dalej kuleje. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miał już okazje zapoznać się z tym filmikiem i

uznaje go za manipulację,  bo zestawia się odpowiedź na styczniową interpelację z okresem
dwóch lat. Dodał, że interpelacja dotyczyła rejestru umów, a w filmiku przedstawia się wyrok w
sprawie udostępniania faktur, co jest całkiem inną kwestią. Uznał, że wiązanie tego ze sobą jest
manipulacją.  Dodał,  że  dziwi się  radnemu,  że na sesji  próbuje przedstawiać niesprawdzony
filmik z facebooka.     

 Radny Leszek Szczasny wskazał, że są tam poważne oskarżenia. Zapytał więc czy Prezydent
Miasta zamierza się do tego ustosunkować.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że oficjalnie w sprawie odpowiedzi na styczniowe
interpelacje nikt się do niego nie zwrócił, a zamieszczanie czegoś na facebooku ma chyba inny
cel.   

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że wierząc temu filmikowi to Prezydent Miasta mija się z
prawdą i interpelacje radnych nic nie dają.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, ze Racibórz jest nieliczną gminą w Polsce, która
udostępnia na BIP-ie rejestr umów. Natomiast radny mówi o udostępnianiu faktur i sprawie,
która  rozstrzygnęła się w WSA, niemniej jest nadal otwarta bo gmina nie zdecydowała jeszcze
czy będzie wyrok zaskarżać. Wyjaśnił, że sprawa ta nie ma związku z rejestrem umów, bo są to
dwie różne rzeczy.   

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że na jednej z komisji poprzedzających sesję radny Tomasz
Cofała zadał pytanie dotyczące sprawy referendum i otrzymał odpowiedź, wywołało to jednak
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rzekę hejtów w internecie. Zapytał, czy Racibórz to miasto gdzie nie można wywołać problemu,
który jest w niesmak jednej jakieś opcji.  Uznał, że pytanie powinno otrzymać odpowiedź i  nie
można kwestionować możliwości zadania tego pytania. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska komentując głosowanie w sprawie wyrażenia /  nie wyrażenia
zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy radnej Anny Ronin przekazała, że
w przeszukała internet i nie znalazła uchwały z wyrażeniem zgody.  

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  zgoda  tak  już  była  i  to  w  raciborskiej  radzie.
Następnie w imieniu Klubu Radnych Razem dla Raciborza i Mirosław Lenk odczytał radnym
stanowisko dotyczące kampanii referendalnej – zał. Nr 32.

Ad 22. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  obrad  zamknął  sesje  Rady
Miasta Racibórz, godz. 1810.

Protokołował:
Leszek Jureczko

                                                                                               Przewodniczący Rady
                                                                                                   Henryk Mainusz
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